
 

 

 

Grane kommune 
 

 
Møtebok 

 
 
 

Møte i 

Fondsstyret 

Møtedato: 

13.06.2018 

Møtetid: 

Kl. 09:00 

Møtested: 

Formannskapsalen 

 
 

Møteleder Bjørn Ivar Lamo 

Møtesekretær Inger Lise Fløtnes 

 
 
Til stede Parti 
Bjørn Ivar Lamo AP 
Einar Jakobsen AP 
Tor Stabbforsmo SP 
 
Fraværende representanter Parti Møtende vara Parti 
Britt Aune Olsen AP Ida-Catrin Olsen AP 
Beate-Aimeé Kroken SP Raymond Fagerli SP       
 
Andre som møtte: 
Tone Larsen 
 
 

 
Saksnummer 
 

 
  009/18   -   013/18 

 
Merknader til protokollen 
 

 
Innkalling og saksliste godkjent 

 
Underskrifter 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 

Sakliste 

 
Sak nr. Sakstittel  

009/18 Referatsaker  

010/18 Delegasjonssaker  

011/18 Søknad fra MidtSkandia om støtte til Interreg prosjekt: Mat og matopplevelser på 
Helgeland og i Västerbotten 

 

012/18 Grane treindustri, søknad om kjøp av tomt til høvleri.  

013/18 Radiomerking av oppvandrende laks i fisketrappa i Laksforsen. Radiometri.  

 
 
 
 
  



 

 

 

 

Grane kommune ArkivKode: FE - 033 

Arkivsak: 18/195 

JournalpostID: 18/2149 

Saksbehandler: Inger Lise Fløtnes 

 
 

Dato: 06.06.2018 

 
 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

009/18 Fondsstyret 13.06.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 

 
 

 

Referatsaker 
 
Underliggende saker: 
 
002/18, Referat fra årsmøtet i VRP og strategisamlingen den 23 april 
 
 
 
 
 
Rådmannens innstilling: 
Referatsaker tas til orientering. 
 
 
 
 
 
Fondsstyret 13.06.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
FOND- 009/18 Vedtak: 
Referatsaker tas til orientering. 
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Delegasjonssaker 
 
 
001/18, Støtte til bolyst og  bygdeutvikling Svenningdal,  Skogstua som sosialt samlingspunkt. 
Vedtak: 
 
Grane kommunes fondsstyre gir via delegert fullmakt til rådmann kr 250 000 til bolyst tiltak og 
utviklingsmidler i Svenningdal i regi av Svenningdal bygdelag. Dette gis innenfor fondets 
kommunalrettede del.  

Grane kommune skal godkjenne planskisse for utviklingstiltakene. Planskissen utarbeides av 
Svenningdal bygdelag. Planskissen blir ikke godkjent dersom den ikke oppfyller kriteriesettet for 
tildeling fra fondet.  

 

 
 
 
Rådmannens innstilling: 
Delegasjonssaker tas til orientering. 
 
 
 
 
 
Fondsstyret 13.06.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
FOND- 010/18 Vedtak: 
Delegasjonssaker tas til orientering. 
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Søknad fra MidtSkandia om støtte til Interreg prosjekt: Mat og 
matopplevelser på Helgeland og i Västerbotten 
 
Trykte vedlegg: 
25.05.2018 61131 Mat og matopplevelser på Helgeland og i Västerbotten 
25.05.2018 61132 MatochmatupplevelseriHelgelandochVsterbotten-5 
 
Sammendrag: 
Det er kommet søknad fra MidtSkandia til kommunene i Vefsnaregionen om medfinansiering av et 
Interreg prosjekt med tema mat og matopplevelser på Helgeland og i Västerbotten. Prosjektets 
hovedmål er at Helgeland og Västerbotten sammen skal skape stolthet om lokalmat og matkultur, 
med produkter i verdensklassen fra land, hav, vann og fjell. Mat skal være «reason to go» for å 
besøke Helgeland og Västerbotten.  

Kostnader totalt Søknadssum Andre finansieringskilder 

  
Kr 1 120 000 

 
Kr 60 000 
 
 

MidtSkandia Norge 
Fylkeskommun i Nordland 
Andre kommuner  

 
Vefsna regionalpark har forestått saksbehandling av saken for kommunene, foruten de økonomiske 
vurderingene.  
 

Vurdering: 
Regionalparkens vurdering:  
Bruk av lokalmat og fortellingen om mattradisjoner er viktig for utviklingen av reiselivsnæringen i 
Vefsnaregionen. Regionen har et bra tilfang av lokalmat produsenter i dag, og flere gode 
serveringssteder som benytter lokalmat. Det er etablert nettverk mellom flere av produsentene, og 
delvis egen distribusjon gjennom Nordlandsmat. Den videregående skolen har lokalmat som 
satsingsområde, og det er etablert en Arktisk matfestival.  
 
Søknaden fokuserer på samarbeide mellom Helgeland og Västerbotten for å løfte også et 
grenseoverskridende perspektiv i dette, gjennom erfaringsutveksling og kompetanseutvikling. Videre 
med å etablere et samarbeide mellom aktører innen lokalmatproduksjon og 
matopplevelsesbedriftene på Helgeland og Västerbotten. Det er også et mål å rekruttere flere 
ungdommer og innvandrere til kokk og servitøryrkene. Søknaden har også et mål om å identifisere og 



 

 

 
 
lette grensehindere som finnes i dag. Videre ønskes det å analysere dagens transportnett i og mellom 
regionene, og komme med forslag til nye transportløsninger.  
 
Målene i søknaden treffer godt til parkplanen for Vefsna regionalpark, og for næringsstrategier innen 
natur og kultur. Siden det allerede er igangsatt prosjekt med mat som tema og matnettverk i 
Vefsnaregionen, så forutsettes det gode koblinger til disse. Videre bør dette prosjektet også bygge på 
tidligere utredninger innen tematikken, og vurdere om flere kommuner på Helgeland bør knyttes opp 
mot dette prosjektet.  
Det er behov for å styrke rekrutteringen til kokk og servitørfagene i regionen. Det kan i et framtidig 
perspektiv være viktig for aktørene at det er gode distribusjonsløsninger mellom regionene, så vel 
som internt innen regionen. Grensehinderproblemtikken har vært et gjentakende tema opp 
igjennom årene, og det kan være et behov for å se på disse på nytt.  
 

Støttekriterier Søknaden oppfyller kravene 

Bedriftsrettede tiltak:    

Bedriftsutvikling Gjennom nettverksdannelse 

Oppstart og utvidelse av bedrifter inkl 
ny virksomhet i allerede etablerte 
bedrifter  

? 

  

Kriterier for måloppnåelse  

Styrke sysselsetting ? 

Øke tilflytting ? 

Bidra til å etablere nye bedrifter  ? 

Støtteformer og vilkår (eksempler på 
formål) 

 

Fysisk infrastruktur for nærinsutvikling Gjennom nettverksdannelse 

Bedriftsutvikling for nye og 
eksisterende bedrifter  

Kanskje 

Etablererstøtte ? 

Opplæring X 

Produktutvikling ? 

Markedsarbeid X 

Varige aktiverbare investeringer (10 % 
til mellomstore bedrifter, 20 % til små 
bedrifter)  Eksempelvis 
utstyr/maskiner ved oppstart og 
utvidelse av bedrifter og fysisk 
infrastruktur  

 

Skatteattest/firmaattest 
 

Søker er ikke etablert i Grane kommune, men 
Grane kommune er med i MidtSkandia.  

Anser skatteattest som irrelevant i denne 
saken.  

 
Anbefaling: 
Vefsna regionalpark anbefaler at kommunene støtter Interregsøknaden fra MidtSkandia.   
 



 

 

 

Daglig leder i GNU har i egen uttalelse til søker skrevet følgende: « I Grane er vi opptatt av å fremme 
mat som en grunn for å reise til området og dette har vi allerede hatt som tema i en workshop i 
vinter. Hvilke tiltak som er mest aktuelle og relevante for våre eksisterende småskalaprodusenter og 
serveringssteder bør helst avtales i dialog med disse for å treffe målgruppa. Det er ulike målgrupper i 
«matverdenen» fra småskalaprodusenter, mindre gårdsrestauranter, større 
serveringssteder/restauranter/hotel som satser på småskala/lokalprodusert mat, distribusjon, butikk, 
nettverksorganisasjoner(bl.a: Nordlandsmat, Fjellfolket Helgeland m.fl.) samt utdanning og 
forskningsmiljøet. I tillegg kommer de som ennå ikke har startet opp egen virksomhet og som 
forhåpentligvis kan rekrutteres til å starte matproduksjon/serveringsvirksomhet. I Grane har vi 
småskalaprodusenter innen ost, kjøttprodukter(rein, ku, gris, hjort),potet, honning, egg og bær og 
flere serveringssteder som er opptatt av lokalprodusert mat, både i tilknytning til gårdsbruk og ellers. 
 
I tillegg kan vi i kommune/næringsselskapene og Vefsna regionalpark  også bidra i prosjektet med vår 
lokalkunnskap. Nibio Tjøtta ved Eva Narten Høberg har i en del år gjennomført matkulturstudiet på 
Helgeland. Hun har en betydelig kompetanse på dette feltet. Matkontakt på Helgeland var tidligere 
Per Teodor Tørrisen som jobber på Mosjøen videregående skole og på Vikgården. Deres kompetanse 
er viktig å trekke inn i prosjektet.  Reiselivet på Helgeland ved Helgeland Reiseliv er også en viktig 
part. 
 
Jeg forutsetter at vi får til en god og effektiv dialog mellom prosjektledelse, lokalt «hjelpeapparatet» 
og de ulike målgruppene og at tiltakene er forankret i næringa.  Jeg er på bakgrunn av dette positiv til 
et grenseoverskridende matprosjekt og mener at dette kan være spennende og bidra til ny giv på 
matfronten.» 
 

Rådmannens vurdering:  
Søker er ikke hjemmehørende i Grane kommune, men Grane kommune er delaktig i arbeidet med 
Midt Skadia. Det kan således være relevant å bidra til dette arbeidet gjennom den kommunale delen 
av fondet. Dette er ikke en søknad som er tilpasset frondets tilskuddsvilkår på alle punkt, men flere 
av vilkårene for både kommunalrettet og bedriftsrettet del er oppfylt.  

Rådmann støtter seg på uttalelsene til både GNU og Vefsna regionalpark og innstiller positivt i saken. 

 

  

 
Rådmannens innstilling: 
 
1. Søknad om tilskudd fra Rana Utviklingsselskap / MidtSkandia innvilges med kr. 60 000 
 
2. Søker må påregne å få rapporteringskrav om effekten av tiltaket i Grane kommune. Ved tildeling 
av tilskuddet forutsetter Grane kommune at rapport besvares. 
 
3. Tilskuddet tildeler etter Standardvilkår for generelle tilskudd, kommunal rettet tiltak.  
Tilskuddet belastes budsjettansvar 1020. 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
Fondsstyret 13.06.2018: 
 
Møtebehandling: 
Forslag: 
Med bakgrunn i Vefsnafondets retningslinjer finner Fondstyret ikke å kunne innvilge tilskudd til dette 
prosjektet. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
FOND- 011/18 Vedtak: 
Med bakgrunn i Vefsnafondets retningslinjer finner Fondstyret ikke å kunne innvilge tilskudd til dette 
prosjektet. 
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Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Grane treindustri, søknad om kjøp av tomt til høvleri. 
 
Trykte vedlegg: 
27.04.2018 60550 søknad om tilskudd fra Grane Treindustri til Vefsnafondet 
25.05.2018 60549 søknad om tilskudd fra Grane Treindustri til Vefsnafondet 
27.04.2018 60551 RF-1175 Næringsoppgave 1 for 2016 
 
Sammendrag: 
Helge Havdal søker om støtte fra Vefsnafondet til kjøp av tomt for høvleri.  Han skriver:  

 

Hovedmålet er å sikre en god drift pr i dag og legge til rette for fortsatt drift og mulighet til å overdra 
selve virksomheten for fortsatt drift i fremtiden.  

Total kostnad Søknadsbeløp  Egen finansiering 

Kr 280 000 Kr 56 000 Kr 224 000 (lån) 

 
Søknaden ligger vedlagt.  

www.proff.no: det foreligger ingen relevant opplysning om økonomisk status der.  

 
Vurdering: 
Havdal søker til tomtekjøpet som skal sikre bedriften i dag og for videre drift. Det er ikke skissert ny 
virksomhet i allerede etablert virksomhet, ei heller markedsarbeid eller opplæring. Det betyr at det 
kun er søkt om investeringsstøtte til en allerede etablert bedrift som skal drives med samme type 
produksjon som tidligere.  

Rådmann ser at dette ikke er i tråd med kriterier for støtte fra Vefsnafondet.  

http://www.proff.no/


 

 

 

 

Støttekriterier Søknaden oppfyller kravene 

Bedriftsrettede tiltak:    

Bedriftsutvikling Nei 

Oppstart og utvidelse av bedrifter inkl 
ny virksomhet i allerede etablerte 
bedrifter  

Nei 

  

Kriterier for måloppnåelse  

Styrke sysselsetting Ja 

Øke tilflytting ? 

Bidra til å etablere nye bedrifter  Nei 

Støtteformer og vilkår (eksempler på 
formål) 

 

Fysisk infrastruktur for nærinsutvikling Nei, evt Ja innen spesiel håndtverk og tilgang til 
dette for andre snekkerfirma 

Bedriftsutvikling for nye og eksisterende 
bedrifter  

Nei 

Etablererstøtte Nei 

Opplæring Nei 

Produktutvikling Nei 

Markedsarbeid Nei 

Varige aktiverbare investeringer (10 % 
til mellomstore bedrifter, 20 % til små 
bedrifter)  Eksempelvis utstyr/maskiner 
ved oppstart og utvidelse av bedrifter 
og fysisk infrastruktur  

Ja 
20 % av investeringsutgift 

Skatteattest/firmaattest 
 

JA 

 
Daglig leder GNUs uttalelse vedrørende søknad om tilskudd fra Grane Treindustri:  
«Grane Treindustri søker om tilskudd til kjøp av egen tomt. Grane Treindustri har nå endelig 
fått avklart sin tomtesak etter en del år med usikkerhet. 
Det er viktig å ha eierskap eller meget langsiktig leieavtale, bl.a. for å kunne investere i 
utvikling av bedriften, med nødvendig sikkerhet. Grane Treindustri mottok tidligere t 
tilskudd fra Innovasjon Norge men unnlot å gjennomføre investeringen på grunn av denne 
usikkerheten. 
 
Søknaden om tilskudd vedrører ikke en utvikling av nye produkter eller utvidelse av 
bedriften men vil allikevel være et bidrag til å styrke bedriftens utviklingsmulighet gjennom 
at tomtespørsmålet nå er avklart. Eier oppgir at det er ønske om å jobbe i bedriften videre 
og å utvikle bedriften slik at den kan videreføres og eventuelt være salgbar når den tid 
kommer. 
 
I Grane kommune er det mange små bedrifter og en bedrift med 2,5 årsverk er viktig i tillegg 
til selve produktene som bedriften produserer. En bedrift som kan produsere nisjeprodukter 
som ikke kjøpes på de øvrige trelastutsalg/byggvareforretninger er positivt for kommunen 
og regionen. Grane Næringsutvikling ser positivt på at bedriften nå ser mulighet til videre 



 

 

drift og anbefaler at bedriften kan innvilges støtte selv om det i denne omgang ikke er 
utvikling av nye produkter eller økning å omsetning/volum som er formålet.» 
 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Med bakgrunn i Vefsna fondets regelverk for støtte, kan Fondsstyret ikke se at søkeren kvalifiserer til 
støtte fra fondet.  

 

 
Fondsstyret 13.06.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling med følgende tillegg: 
Fondsstyret anbefaler søker å evt. samarbeide med Grane Næringsutvikling for å få bistand til å 
utvikle bedriften og dermed bli kvalifisert til innvilgelse av ny søknad.   

Vedtatt 3 mot 2 stemmer. 
 
FOND- 012/18 Vedtak: 
Med bakgrunn i Vefsna fondets regelverk for støtte, kan Fondsstyret ikke se at søkeren kvalifiserer til 
støtte fra fondet.  
 
Fondsstyret anbefaler søker å evt. samarbeide med Grane Næringsutvikling for å få bistand til å 
utvikle bedriften og dermed bli kvalifisert til innvilgelse av ny søknad.   
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Radiomerking av oppvandrende laks i fisketrappa i Laksforsen. Radiometri. 
 
Trykte vedlegg: 
23.05.2018 61063 Vefsnafondet - søknad om tilskudd 
23.05.2018 61064 Vefsna radiotelemetri, vedlegg 1, kostnadsoverslag AP2 og AP 3 

med finansieringsplan 2019 og 2020 
23.05.2018 61065 Vefsna radiotelemetri 2018, prosjektskisse 
 
Sammendrag: 
Prosjektets tittel:  

Reetablering av laks ovenfor Laksforsen - kartlegging av laksens vandringer, fysiske vandringshinder 
og habitatutnyttelse ved bruk av radiotelemetri etter fiiskmelding av Vefsnavassdraget i 2017.  

Det overordnede målet med prosjektet er å kartlegge flaskehalser i oppvandringsruten til laks på 
elvestrekningen ovenfor Laksforsen i forbindelse med re-etableringsprosjektet i Vefsna. Med 
flaskehalser menes her i all hovedsak fisketrapper som har mistet sin funksjon som følge av slitasje 
og manglende vedlikehold. Defekte trapper vil forsinke koloniseringen av naturlig oppvandrende laks 
på lakseførende strekning av Vefsna, med den følgen at viktige gyte – og oppvekstområder blir 
liggende brakke. Produksjonspotensialet av laksefisk vil derfor ikke bli utnyttet fullt ut.  
 
En direkte følge av dette vil være at re-etableringen tar lengre tid, og der færre laks kan tas ut i 
sportsfisket.  
 
Hovedmål med prosjektet er å radiomerke oppvandrende laks i fisketrappa i Laksforsen for å se 
hvordan fisken fordeler seg oppover Vefsna i en rekoloniseringsfase, etter at denne delen av 
vassdraget har vært avstengt for oppvandring av anadrom fisk i 25 år.  
Ved å sette ut retningsbestemte automatiske loggestasjoner i tilknytning til kjente vandringshindre 
kan man identifisere flaskehalser som påvirker fiskevandringer, og senere iverksette tiltak der 
behovet er størst.  
Hvordan radiomerket laks fordeler seg i vassdraget vil også si noe om graden av naturlig kolonisering 
i de ulike vassdragsavsnittene. Dette er kunnskap som aktivt kan brukes til å maksimere effekten av 
rognplantingsprogrammet.  
 
Målsetning (kortversjon)  

 Identifisere fysiske vandringshindere. 

 Beskrive fysiske tiltak som må iverksettes for å sikre en fri vandringsvei for laksefisk.  

 Få laks til å benytte hele kjente lakseførende strekning i Vefsna.  



 

 

 
 

 
Overordnet effekt (kortversjon) 

 Effektivisere re-etableringsprogrammet. 

 En økning i tilgjengelig elveareal gir mer laks tilbake i elva og et større høstbart overskudd i 
sportsfisket. 

 Lengre fiskesesong i øvre vassdragsavsnitt som følge av at laksen kan vandre fritt.  

 Et høstbart overskudd av laks i Vefsna vil generere store inntekter gjennom fisketurisme. 
Herunder salg av fiskekort, overnatting, guiding, pakkeløsninger, kjøp av varer og tjenester av 
fiskere, men også av tilbydere av fisket.  

 Økt bolyst og initiativ til etablering av nye bedrifter knyttet til fisketurisme, men også 
etablering av bedrifter som følge av fisketurisme (eks. materialhandel). 

 Positive effekt på utøvelse av friluftsliv med laks i Vefsna og tilløpselver. 
 
 

Kostnader totalt Søknadssum Andre finansieringskilder 

  
Ca kr 3,8 mill over 3 år  

 
Kr 965 000 delt på 3 
kommuner over 3 år =  
Ca kr 107 000.- pr år i 3 år.  
 

Kommunene Vefsn. 
Hattfjelldal, 
Miljødirektoratet, 
Fylkesmannen, Statskog, 
egeninnsats 

 

Vurdering: 
Tekst merket med blått er søkers egen mening vedr om kriterier er oppfylt, mens rådmann har 
vurdert hvorvidt dette er et tiltak som hører hjemme i den kommunal rettede delen av fondstilskudd:  

Støttekriterier Søknaden oppfyller kravene 

Bedriftsrettede tiltak:    

Bedriftsutvikling X 

Oppstart og utvidelse av bedrifter inkl 
ny virksomhet i allerede etablerte 
bedrifter  

X 

  

Kriterier for måloppnåelse  

Styrke sysselsetting Faste ansatte og sesongarbeidere 

Øke tilflytting X 

Bidra til å etablere nye bedrifter  X 

Støtteformer og vilkår (eksempler på 
formål) 

 

Fysisk infrastruktur for nærinsutvikling  

Bedriftsutvikling for nye og 
eksisterende bedrifter  

X 

Etablererstøtte  

Opplæring  

Produktutvikling  

Markedsarbeid X 

Varige aktiverbare investeringer (10 % 
til mellomstore bedrifter, 20 % til små 
bedrifter)  Eksempelvis 
utstyr/maskiner ved oppstart og 

 



 

 

utvidelse av bedrifter og fysisk 
infrastruktur  

Kommunalrettet regi  

Kommunalt nærings- tiltaksarbeid og 
kunnskapsrettet infrastruktur 

Kunnskapsrettet infrastruktur 

Fysisk infrastruktur for 
næringsutvikling 

Kan på sikt være et resultat 

Sikre lokal bosetting og bolyst 
herunder  
trivselsfremmende tiltak  

Kan på sikt være et resultat 

Skatteattest/firmaattest 
 

Ja 

 
 
Uttalelse fra daglig leder i Grane næringsutvikling:  
Søknad fra Nina om støtte til prosjekt «Re-etablering av laks ovenfor Laksforsen – 
kartlegging av laksens vandringer, fysiske vandringshinder og habitatutnyttelse ved bruk av 
radiotelemetri etter friskmelding av Vefsnavassdraget i 2017», er et viktig ledd i å få et 
kunnskapsbasert grunnlag for re-etablering og forvaltning av vassdraget. 
 
Prosjektet er et samarbeid mellom Norsk institutt for naturforskning (NINA), 
Veterinærinstituttet (VI), Mosjøen & Omegn Næringsselskap KF (MON) og Vefsnavassdragets 
Fiskeforvaltning (VEFI). 
 
Bakgrunn for arbeidet er beskrevet i prosjektbeskrivelsen som følger søknaden og 
kommenteres ikke ytterligere her. 
 
Et godt og treffsikkert re-etableringsarbeid, en god forvaltning og arbeidet som gjøres for å utvikle 
natur- og kulturbaserte opplevelser, deriblant fiske etter laks, vil bidra til et best mulig resultat. 
 
Dette vil derfor være en grunnlagsinvestering som det er viktig å komme i gang med snarest 
mulig, og denne sesongen. Undersøkelsene vil også være viktig dokumentasjon i forbindelse 
med å skaffe finansiering av laksetrapper hele vegen i vassdraget samt å utføre 
restaureringsarbeidet med laksetrappene på basis av ny kunnskap. 
 
Grane Næringsutvikling mener det er svært viktig at kommunene bidrar i denne viktige 
innhentinga av kunnskap gjennom økonomisk støtte. Vefsn har allerede behandlet søknaden 
og støttet arbeidet for første sesong. Etter min oppfatning er det effektivt å bevilge midler 
for samtlige tre år med en gang, men forutsette at man blir orientert om arbeidets fremdrift 
og resultat etter hver sesong. Dersom arbeidet ikke går som forventet så må det være 
anledning til å avslutte. 
 
Rådmannens vurdering:  
Rådmann ser at søker ikke er hjemmehørende i Grane kommune og det er vanskelig å tildele midler 
fra bedriftsrettet del selv om søknaden kan oppfylle mange av de andre kriteriene for bedriftsdelen 
av fondet. 

Det er stor samfunnsinteresse vedr laksefiske i Vefsna og sideelver. Tiltaket det søkes om kan gi 
ringvirkninger for turistbedriftene og handelsnæringen i kommunen, dersom oppgangshindre 
avsløres og tiltak settes inn. Men forskingen/radiometrien i seg selv gir ikke fritt leide for laksen, det 
gir kunnskap om status og hva som bør iverksettes etterpå.  Laksetrapparbeidet er fondsstyret kjent 
med. Det er et arbeid Vefsnlaks as beskrev i sin søknad tildligere i år.  



 

 

 

 

Det kan settes spørsmål ved om dette er et kartleggingsarbeid som grunneiere, Vefi, Vefsnlaks as 
eller andre ville dra mer direkte nytte av enn kommunen. Grane kommune tildelte Vefsnlaks as kr 1 
mill til laksetrapper i fondsstyret 16. mai 2018.  

Dersom søkers analyser gir med spisset målrettet arbeid for Vefsnlaks as, er det en fordel, men det 
gir også noen tanker om hvorvidt kommunen er rette instans for å finansiere arbeidet. Rådmann 
anser dog at det kvalifiserer til støtte fra kommunalrettet del av fondet.  
 

 

 
Rådmannens innstilling: 
 
Alternativ 1:  
Fondsstyret for Vefsnafondet avslår søknad fra NINA, fordi søker ikke er hjemmehørende i Grane 
kommuen og således ikke oppfyller kriteriene for tildeling av fondsmidler fra bedriftsrettet del. 
Grane kommune kan heller ikke se at tiltaket skal finansieres gjennom kommunalrettet del av fondet.   
 
Alternativ 2:  
NINA innvilges et tilskudd på kr 100.000  fra kommunalrettet del av Vefsnafondet.  
 
Blir virksomheten nedlagt eller solgt innen 3 år, kan hele eller deler av tilskuddet kreves tilbake.  
 
Tilskuddet tildeles etter Standardvilkår for fondets kommunalrettede del.  
 
Tilskuddet belastes budsjettansvar : 1020 
 
 

 

 

 
Fondsstyret 13.06.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling alt. 1 enstemmig vedtatt. 

 
FOND- 013/18 Vedtak: 
Fondsstyret for Vefsnafondet avslår søknad fra NINA, fordi søker ikke er hjemmehørende i Grane 
kommune og således ikke oppfyller kriteriene for tildeling av fondsmidler fra bedriftsrettet del. 
Grane kommune kan heller ikke se at tiltaket skal finansieres gjennom kommunalrettet del av fondet. 

 
 


